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Sinteza articolului 

Radu Lupașcu USV organizează o 
nouă ediție a 
Concursului 
Interjudețean 
„Student pentru o 
zi” 

monitorulsv.ro 
13.02.25 

- Devenit tradiție pentru Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava 
(USV), concursul individual „Student pentru o zi” se va desfășura și în 
acest an. Aflat la cea de a XIV-a ediție și realizat în parteneriat cu 
Inspectoratul Școlar Județean Suceava, concursul oferă liceenilor 
oportunitatea de a trăi o experiență inedită, într-un context competitiv. 
În acest an evenimentul se va desfășura sub forma unui concurs 
individual pentru elevii claselor a XII-a, în ziua de 29 martie 2025 și sub 
forma unui concurs pe echipe pentru elevii claselor a XI-a, în ziua de 17 
mai 2025. 
Concursul adresat liceenilor din județele Neamț, Botoșani, Vaslui și 
Suceava, care an de an își exprimă interesul pentru acest eveniment, este 
realizat astfel încât pe parcursul unei zile elevii participanți să aibă șansa 
unică de a trăi experiența de student la USV. Aceștia vor avea o zi plină 
în care vor explora sălile de curs, vor vizita laboratoare moderne cu 
echipamente performante și baza sportivă, vor servi masa la restaurantul 
USV, vor intra în dialog cu viitorii profesori și cu actualii studenți, vor 
avea ocazia să vizioneze un spectacol de teatru pus în scenă de studenții 
trupei Fabulinus USV, se vor bucura de un concert de muzică folk și vor 
primi și multe premii. Profesorii coordonatori ai elevilor înscriși în 
concurs vor participa și ei la un workshop organizat în cadrul USV, la 
finalul căruia vor primi certificate de participare. 
Elevii claselor a XII-a se pot înscrie la concurs până pe 17 martie,  iar 
domeniile cerute în pregătirea lor sunt Alimentație publică, Biologie, 
Chimie, Comunicare și relații publice, Controlul și expertiza produselor 
alimentare + Ingineria produselor alimentare, Economie, Fizică, 
Geografie, Istorie, Kinetoterapie, Limba și literatura franceză, Limba și 
literatura germană, Limba și literatura italiană, Limba și literatura 
spaniolă, Proiectare asistată în AutoCAD, Psihologie, Sisteme electrice și 
energetice și Turism. 
În privința etapei destinate elevilor claselor a XI-a, termenul limită 
pentru înscrierea și trimiterea proiectelor echipelor de elevi este 5 mai, 
iar domeniile sunt: Alimentație publică, Biologie, Chimie, Comunicare și 
relații publice, Controlul și expertiza produselor alimentare + Ingineria 
produselor alimentare, Creativitate tehnică, Ecologie și protecția 
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mediului, Economie, Educație financiară și antreprenoriat, Geografie, 
Istorie, Jocuri educaționale creative și recreative, Limba și literatura 
franceză, Limba și literatura română, Psihologie, Sisteme electrice și 
energetice și Turism. 
Premiile oferite câștigătorilor constau în certificate de agrementare prin 
care elevii claselor a XII-a, deținători ai premiilor I - III, sunt scutiți de 
plata taxelor de înscriere și înmatriculare pentru concursul de admitere 
la programele de studii ale USV, în anul academic 2025-2026. De 
asemenea, în cazul elevilor din clasele a XII-a, câștigătorii premiului I 
sau II vor fi admiși fără taxe de școlarizare la programele de studii 
asociate domeniului pentru care au obținut certificatul de agrementare. 
Candidații cu Certificat de participare în anul academic curent la 
concursul „Student pentru o zi” vor beneficia de reducerea taxei de 
înmatriculare la orice program sau formă de învățământ. 
În cazul elevilor din clasele a XI-a, câștigătorii sau membrii echipei 
câștigătoare a premiului I au dreptul de a fi înmatriculați pe locuri fără 
taxă, pentru anul universitar următor promovării examenului de 
bacalaureat, la programele de studii asociate domeniului pentru care au 
obținut certificatul de agrementare. Trebuie precizat faptul că toți 
concurenții care obțin locurile I, II, III se vor bucura de premii 
interesante, iar USV oferă tuturor elevilor participanți, precum și 
profesorilor însoțitori, diplome de participare și asigură masa de prânz 
la Restaurantul USV. Informații privind normele de organizare, 
tematicile pentru fiecare domeniu sau alte detalii despre ediția 2025 a 
„Student pentru o zi” le găsiți accesând pagina web a concursului: 
https://1zi.usv.ro/. 

Dana 
Humoreanu 

Mierea din zona de 
munte a Sucevei are 
efect antibacterian 
similar sau mai bun 
decât mierea de 
Manuka 
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- Mierea de mană și mierea polifloră din zona de munte a județului 
Suceava are proprietăți terapeutice, inclusiv antimicrobiene, similare cu 
mierea de Manuka, au demonstrat patru cercetători din cadrul 
Universității „Ștefan cel Mare” din Suceava. 
Decanul Facultății de Inginerie Alimentară, prof.univ. dr. ing. Mircea 
Oroian, a declarat marți, în cadrul Matinalului „Prima oră” de la 
televiziunea Intermedia, că au fost luate în studiu probe de la mierea 
produsă în stupinele unor apicultori care duc stupii în zona montană - 
apicultorii Constantin Colban, Dumitru Hauca, Adrian Dediu, stupinele 
de la Mănăstirea Doroteia, Mănăstirea Sucevița și de la Schit Molid, iar 
echipa de cercetători formată din dr. biolog Liliana Luca, dr. ing. Daniela 
Pauliuc și dr. ing. Florin Ursachi, coordonată de prof. univ. dr. ing. 
Mircea Oroian, a elaborat un studiu privind calitățile mierii de mană și 
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13.02.25 polifloră montană din Bucovina, în comparație cu celebra miere de 
Manuka, produsă în Noua Zeelandă. 
„Apicultorii ne-au pus la dispoziție gratuit mai multe sortimente de 
miere. Calitatea din punct de vedere chimic și microbiologic a fost 
excepțională. Am avut probe de la Vatra Moldoviței, de la apicultorul 
Constantin Colban, extrem de pasionat de apicultură, care lucrează în 
condiții excepționale din punct de vedere al curățeniei. Microbi zero. A 
fost foarte atent și în etapa de pastorală și în cea de depozitare. Noi am 
testat să vedem dacă mierea are efect bactericid, adică dacă omoară 
microbii, pentru că mierea de Manuka este recunoscută pentru efectul 
antimicrobian și este una dintre cele mai vândute la nivel mondial, cu 
prețul cel mai ridicat, aproximativ 350 de lei/ kg”, a explicat profesorul. 
Probele de miere au fost analizate în cadrul Laboratorului de depistarea 
falsurilor din cadrul USV, unde cercetătorii au evidențiat faptul că mierea 
a corespuns din punct de vedere fizico-chimic și microbiologic cu 
legislația națională și cea europeană. Calitatea probelor de miere a fost 
comparată cu trei tipuri de miere de Manuka - MGO100, MGO250 și 
MGO550. Potrivit universitarului sucevean, cu cât indicativul este mai 
mare, cu atât efectul antimicrobian este mai ridicat. 
· Probele de miere au fost testate pentru eficiența lor și în comparație cu 
câteva antibiotice 
Probele de miere de mană și polifloră montană produse în Bucovina au 
fost testate pentru activitatea lor inhibitoare, dar și bactericidă, 
împotriva a patru tulpini de bacterii patogene pentru om: Staphylococcus 
aureus, Salmonella enterica serovar Typhimurium, Pseudomonas 
aeruginosa și Escherichia coli. 
„În funcție de tipul bacteriei, s-a dovedit că toate probele de miere de 
mană analizate au avut o activitate bactericidă mult mai mare decât 
mierea Manuka 100 și Manuka 250, iar peste 60% dintre probe au 
prezentat o activitate mai mare decât mierea Manuka 550, adică o 
calitate foarte bună. 
În ceea ce privește mierea polifloră de munte, rezultatele cercetărilor au 
arătat că și aceasta a prezentat o activitate bactericidă și inhibitoare mult 
mai mare decât mierea de Manuka. Astfel, 35% din totalul probelor de 
miere polifloră analizate au prezentat o activitate bactericidă mai mare 
decât mierea Manuka 550, iar 79% din totalul probelor poliflore au avut 
o activitate bactericidă mai mare decât mierea Manuka 250 și 100”, a 
evidențiat prof. Oroian. [...] 
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- Fosta ministra a 
Educației, Ligia 
Deca, a acordat 
universităților, în 
ultimul an din 
mandat, de 2 ori mai 
mulți bani din 
fondul special aflat 
la dispoziția sa, 
comparativ cu anul 
anterior / Au fost 
finanțate inclusiv 
proiecte precum 
participarea 
Universității de 
Agronomie din 
București la o 
conferință de 
inovații spațiale la 
Los Angeles sau la 
una de securitate în 
România   

edupedu.ro 
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- Ministerul Educației a aprobat în 2024, ultimul an de mandat al 
ministrei Ligia Deca, cereri de finanțare de 79,4 milioane de lei din 
fondul pentru finanțarea situațiilor speciale (FSS), fond aflat la dispoziția 
ministrului, potrivit unui raport publicat de instituție. Valoarea este de 
circa două ori mai mare comparativ cu fondurile aprobate cu un an 
înainte. Spre deosebire de 2023, când doar opt universități obțineau 80% 
din totalul fondurilor alocate, în 2024 finanțările au fost distribuite unui 
număr considerabil mai mare de instituții de învățământ superior.  
Printre proiectele finanțate s-au numărat inclusiv conferințe pe teme de 
securitate (organizate inclusiv de Universitatea de Științe Agronomice 
din București – USAMV, condusă de senatorul-fost ministru Sorin 
Cîmpeanu), participarea la concursuri gastronomice, în cazul 
Universității C-tin Brâncuși din Tg. Jiu, un maraton la Universitatea de 
Vest sau reprezentarea aceleiași USAMV București la o conferință de 
inovații spațiale la Los Angeles. 
Acestea figurează alături de alte proiecte pentru susținerea studenților, 
participarea la evenimente academice sau alte activități care nu intră în 
formula de finanțare a universităților, dar care pot fi finanțate, conform 
legii, prin acest fond. 
Ministerul stabilește anual, din fondurile destinate finanțării 
universităților, un fond distinct pentru „situații speciale” (FSS), anume 
cheltuieli care nu pot fi integrate în formula de finanțare. FSS reprezintă 



fonduri aflate la dispoziția ministrului, care decide cum să fie alocați în 
funcție de cererile venite de la universități – „pentru cheltuieli urgente 
sau neprevăzute, apărute în timpul exercițiului bugetar”.  După ce 
Edupedu.ro a relatat, în ianuarie a.c., despre datele raportate pentru 
2023, Ministerul Educației și Cercetării a publicat acum și Raportul FSS 
pentru 2024. 
Cheltuielile eligibile sunt cele ce țin de: organizarea de evenimente 
precum conferințe, workshop-uri etc; acțiuni pentru dezvoltarea 
internaționalizării (participare la proiecte comune cu alte universități, 
participare la târguri de profil etc.); acțiuni pentru studenți; acțiuni ce 
contribuie la atingerea țintelor europene în domeniul educației; activități 
extracurriculare pentru studenți; cheltuieli cu caracter neprevăzut și de 
urgență; cofinanțarea proiectelor dedicate rețelelor universitare 
europene; susținerea digitalizării și altele. 
Creștere majoră a alocărilor în 2024 față de 2023 
Pentru anul financiar 2024, FSS a fost constituit din 80,8 milioane de lei. 
Aproape întreaga sumă a fost cheltuită în urma solicitărilor depuse de 
universități: au fost alocați, din FSS, 79,4 milioane de lei. 
Suma este de două ori mai mare decât a aprobat Ministerul prin FSS în 
2023, adică 39,2 milioane lei – care a reprezentat mai puțin de jumătate 
din valoarea totală a FSS pentru acel an, de 73,5 milioane lei. 
Creșterea este masivă, în contextul în care a existat și o creștere – mai 
limitată – a valorii cererilor de finanțare: anul trecut, universitățile au 
solicitat în total, din FSS, 113,2 milioane de lei, față de 81,1 milioane în 
2023. Valoarea cererilor a fost însă, în medie, mai mare, în condițiile în 
care numărul total de cereri a scăzut de la 368 în 2023 la 268 în 2024. 
Edupedu.ro a arătat, în momentul publicării Raportului FSS pe 2023, că 
acum doi ani un număr restrâns de opt universități obțineau 80% din 
totalul sumelor aprobate. 
În 2024, însă, mai multe universități au beneficiat de mai multe fonduri 
prin FSS. Universitățile cu cele mai multe fonduri aprobate au fost: 
UNST Politehnica București – 9,91 milioane lei 
Universitatea din București (lider detașat în 2023) – 9,07 milioane lei 
Universitatea de Vest din Timișoara – 7,95 milioane lei 
USAMV București – 7,21 milioane lei 
Universitatea „Ștefan cel Mare” din Suceava – 4,04 milioane lei [...] 

Dan Pricope Mai multe firme vor 
să facă terenul de 
sport al campusului 
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- Demersurile Universității „Ștefan cel Mare” Suceava pentru a face în 
campusul universitar nr. 2 de la Moara un teren de sport similar cu cel 
pe care Primăria Suceava îl face lângă sala polivalentă au de data aceasta 



USV de la Moara mai mult succes. După eșecul de anul trecut de atribuire a contractului 
pentru lucrările de amenajare a unui teren de sport – la data respectivă 
licitația a fost organizată pe loturi, câte unul pentru o casă de cultură, o 
cantina restaurant și un teren de sport și doar cel pentru teren de sport 
nu și-a găsit ofertanți – la începutul lui 2025 USV a reluat procedura și 
în februarie au fost deja depuse nu mai puțin de trei oferte. Asta 
înseamnă, la o primă vedere, că de data aceasta USV are de unde să 
aleagă (cu condiția ca ofertele să fie conforme) un constructor pentru 
această lucrare din campusul nr. 2 de la Moara. 
Cele trei oferte depuse sunt de la societățile: ATLAS SPORT (având 
subcontractant declarat firma ELECTRIC LIGHT); PRIMA 
CONSTRUCT în calitate de lider al unei asocieri din care face parte și 
societatea PENCRAFT (asocierea având însă și subcontractanți declarați 
firmele MIHUL, Electricall și GHITRO INSTALATII); TRUTZI 
CONSTRUCT în calitate de lider al asocierii din care fac parte și 
societățile Amicii Building, TRADING CONSULTING SERVICES și 
NORTH-EAST CONSULTING (asocierea având însă și subcontractanți 
declarați firmele TEHNOELECTRIC, NETCOM ACTIV, INDFLOOR 
GROUP și SPORTS FIELDS). 
Universitatea speră ca până în mai să fie atribuit contractul – în varianta 
fericită că ofertele vor fi conforme și nu vor fi contestații după deliberare 
– iar dacă s-ar fi atribuit contractul (care presupune și proiectarea 
tehnică, nu doar lucrările ca atare), atunci în 18 luni ar fi trebuit să se facă 
un al doilea teren de sport cu împrejmuire și iluminat nocturn la ieșirea 
din Suceava. 
Documentația pe care a întocmit-o Universitatea „Ștefan cel Mare” și pe 
baza căreia va trebui realizat proiectul și lucrarea prevede ca terenul de 
sport să fie oarecum similar cu cel pe care Primăria Suceava îl face în 
proximitatea Sălii Polivalente. Suprafața dedicată amenajării acestui 
teren și a clădirii este de aproximativ 10.000 mp, potrivit proiectului în 
care se prevede că spațiul de joc propriu-zis are dimensiunea 65 m x 100 
m și se poate folosi în special pentru fotbal, oferind posibilitatea, cu 
marcaje și cu porți mobile, de a fi utilizat și pentru handbal, baschet, volei 
și tenis. Pista de atletism este cu 4 culoare, de altfel așa cum este și 
terenul de lângă Sala Polivalentă, și urma să fie împrejmuit și iluminat, 
dotat și cu un corp-clădire cu vestiare, dispus sub gradene, având un 
singur nivel și suprafața de 270 mp. Gradenele vor cuprinde 500 locuri 
cu o bună vizibilitate. Corpul de clădire va fi plasat în imediata vecinătate 
a căminului studențesc și a spațiilor de învățământ, constituindu-se atât 



ca o anexă necesară desfășurării activităților curente cu caracter sportiv 
– educativ din cadrul procesului de învățământ, cât și ca funcțiune 
pentru relaxare. 
Reamintim că la licitația de anul trecut singura ofertă depusă la lotul 
privind terenul de sport – din partea asocierii de firme PRIMA 
CONSTRUCT (Leader) cu ALCONEP și PENCRAFT – a fost anulată. Iar 
asta pentru că deși oferta a fost considerată admisibilă, regula 
procedurilor de achiziție publică presupune ca să fie depuse documentele 
suport DUAE iar fiindcă acestea nu au fost depuse după analiza 
propunerii financiare, comisia a fost nevoită să descalifice singura ofertă 
în licitație pentru lotul privitor la acest teren de sport. 

Radu Lupașcu Ședințe de pregătire 
gratuite la 
Anatomie, 
organizate de 
Facultatea de 
Medicină și Științe 
Biologice din cadrul 
USV 
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- Facultatea de Medicină și Științe Biologice din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” din Suceava și Asociația Studenților Mediciniști și 
Biologi organizează ședințe de pregătire gratuite la disciplina Anatomie 
pentru elevii din anii terminali de colegiu. În vederea conturării unui 
plan de carieră trebuie reamintit tuturor elevilor de liceu că este 
important pentru ei să-și aleagă din timp programul de studii 
universitare de licență pe care vor să-l urmeze. Venind astfel în sprijinul 
lor, cadrele didactice titulare care predau disciplina Anatomie oferă 
sesiuni de meditații gratuite, în vederea realizării unei pregătiri adecvate 
pentru a avea succes la examenul de admitere din acest an ( 
https://admitere.usv.ro/). 
Sesiunile de pregătire vor fi organizate în format hibrid, săptămânal, în 
perioada 15 februarie - 4 mai. Persoanele interesate sunt invitate să se 
înscrie utilizând formularul disponibil la următoarea legătură: 
https://forms.gle/xTc8VozC3j6DBKAg9 Pentru mai multe informații 
legate de înscrierea la aceste sesiuni de meditații gratuite, elevii pot 
trimite un mesaj la adresa fmsb.meditatii.anatomie@usv.ro. 

newsbucovina.ro 
13.02.25 
suceavalive.ro 
13.02.25 
suceava-smartpress.ro 
13.02.25 
glasulsucevei.ro 
13.02.25 
ducatulbukowina.ro 
13.02.25 
radiotop.ro 
13.02.25 

Jupanu Jupâni de Salon jupanu.ro 
11.02.25 

- Universitatea „Ștefan cel Mare” Suceava a înregistrat un mare succes 
săptămîna trecută, după ce a reușit să convingă autoritățile din comuna 
Moara să aprobe Planul Urbanistic Zonal și Regulamentul local pentru 
Campusul II al Universității „Ștefan cel Mare” Suceava. Potrivit noului 
plan, în zona destinată construcțiilor care se întinde pe 30 de hectare vor 
putea fi ridicate unități de învățămînt, unități de cazare, spații destinate 
sportului, agrementului și relaxării, unități destinate culturii și 
construcții aferente echipării tehnico-edilitare. Viitorul cămin studențesc 
din Campusul II, care va asigura un total de 824 de locuri de cazare, se 
află într-un stadiu avansat al execuției, urmînd ca, în viitor, să fie inițiate 
lucrările la clădirile destinate învățământului dual, restaurantul/cantina 



studențească, terenul pentru activități sportive, casa de cultură a 
studenților și altele. Universitatea condusă de Mihai Dimian a ținut să 
mulțumească tuturor instituțiilor cu care a colaborat pentru ca obținerea 
documentelor necesare dezvoltării să fie posibilă și, bineînțeles, 
consilierilor locali și primarului Eduard Dziminschi. 

- Decanul FIA, prof. 
univ. dr. ing. Mircea 
Oroian, vizavi de 
nemulțumirile față 
de prețurile din 
marile lanțuri de 
supermarketuri: Nu 
prețurile sînt mari, 
veniturile sînt mici. 
A crescut prezența 
produselor 
românești la raft în 
urma Legii Donțu 
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- În cadrul unei emisiuni la Radio Top, prof. univ. dr. ing. Mircea Oroian, 
decanul Facultății de Inginerie Alimentară din cadrul Universității 
„Ștefan cel Mare” Suceava, a declarat că „nu prețurile sînt mari, ci 
veniturile sînt mici”. Declarația a fost făcută în contextul în care oameni 
din multe țări din Estul Europei, inclusiv România, refuză să mai 
cumpere de la marile magazine. Legat de prezența produselor românești 
la rafturi, aceasta a crescut, potrivit decanului FIA, „de la celebra Lege 
Donțu”. Ovidiu Donțu a fost senator de Suceava în perioada 2012-2016 
și a promovat o lege prin care marile magazine să aibă pe raft produse 
românești în proporție de cel puțin 51%. 
A explicat profesorul Oroian: „Ca un profesor tocilar, cum mă consider, 
am venit cu temele făcute de acasă și aș putea spune că nu prețurile sînt 
mari, ci veniturile sînt mici. Și am să dau un exemplu: uleiul de floarea 
soarelui în România se vinde cu 7 lei litrul, în Spania cu 9 lei, în Italia cu 
11, în Ungaria cu 9,1 lei, iar în Marea Britanie cu aproape 12 lei litrul… 
Marea Britanie are un nivel mai ridicat, dar venitul net în anul 2023, 
conform Eurostat, în România era de 5.829 de euro pe an, iar în Marea 
Britanie era de 20.000 de euro. Dacă raportăm la salariu, e mai scump la 
noi”. 
Decanul FIA a explicat că, deși este posibil să fie produse mai ieftine în 
alte țări comparativ cu România, cumpărătorul trebuie să fie conștient și 
de anumite aspecte, cum ar fi perioada anului. A spus Mircea Oroian: „S-
ar putea să fie și produse care acolo să fie mai ieftine, pentru că sînt de 
producție locală, apoi depinde și de perioada anului. Dacă ne referim 
acum la legume și fructe, prețul lor este mult mai ridicat. Legumele sînt 
majoritatea de import și clar că plătim mai mulți bani decît dacă am fi 
cumpărat în luna iunie, iulie sau august”. 
Legat de declarația ministrului Agriculturii, care a spus că boicotînd 
marile lanțuri de magazine se boicotează inclusiv producătorii locali, 
domnul Oroian a amintit de legea redactată de fostul senator sucevean 
Ovidiu Donțu. A spus profesorul universitar: „A crescut prezența 
produselor românești la raft (în urma legii Donțu – n.r.). Au fost foarte 
multe campanii: <Mănîncă românește>, <România, te iubesc>… Multe 
dintre supermarketuri au raioane cu producători din Fălticeni pentru 



fructe, mai ales pentru mere, cu verdețuri, în perioada primăverii, din 
serele din jurul Sucevei. La Botoșani văzusem cu produse de origine 
animală, mai ales brînzeturi și produse din carne…”. Legea propusă de 
fostul senator Donțu este în vigoare, însă nu este respectată, „dar a fost 
un semnal, mai mult pentru a stimula producția locală, indiferent de 
tipul de produs”. [...] 

Adelina 
Talpalariu 
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- Sala Planetariu a Observatorului Astronomic USV va găzdui pe 20 
februarie 2025, de la ora 19.00, spectacolul Cosmic al Teatrului 
Studențesc Fabulinus. 
Distribuția spectacolului: Luminița Andruh, Gabriela Opria, Ioana 
Stempel. 
Cezar Lesanu, operatorul proiecțiilor, este muzeograf al Observatorului 
Astronomic și doctorand la USV. 
Cosmin Panaite, actor la Teatrul Municipal „Matei Vișniec" Suceava și 
regizor, este inițiatorul și coordonatorul acestui proiect, realizat de 
Universitatea ”Ștefan cel Mare” Suceava și Casa de Cultură a Studenților 
Suceava, în parteneriat cu Clubul de Poezie Light of Ink de la Colegiul 
Național „Petru Rareș” Suceava. 
Biletele se pot achiziționa online, de pe www.iabilet.ro, de la sediul Casei 
de Cultură a Studenților, str. Zorilor, nr. 6 (lângă Auto Albina), de luni 
până vineri, între orele 9-17 sau de la Observatorul Astronomic USV, 
începând cu ora 18.00, doar în ziua spectacolului. 
Prețul unui bilet întreg este de 20 de lei, iar prețul unui bilet pentru elevi, 
studenți și pensionari este de 10 lei. 
Accesul publicului în sala Planetariu a Observatorului USV se va face 
începând cu ora 18.55. După începerea spectacolului, accesul în sală nu 
mai este permis. 
„Suportul de text pe care spectacolul COSMIC a fost construit este o 
înlănțuire de poezii sau fragmente de poezii, scrise de liceeni ai Colegiului 
Național <Petru Rareș> din Suceava, membri ai Clubului de poezie 
<Light of Ink>, coordonat de profesorul Gheorghe Cîrstian. 
Textele descriu peisajul emoțional cotidian, compunând într-o cheie 
intimă și sensibilă un discurs introspectiv și romantic, de o profundă 
umanitate. 
Spectacolul își propune să ridice întrebări despre ordinea din haos și 
despre haosul din ordine. O incursiune mai ales auditivă, despre liniștea 
și neliniștea din noi, dominată vizual de atmosfera cosmică din 
Planetariu”, transmit organizatorii. 

 


